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Udlændingesagerne bliver ikke overtaget før end i 2012

Det bliver ikke 1. januar 2011, at udlændingesagerne bliver overtaget. Men 1. januar 2012 skulle 
det være muligt.

Landsstyreområdet for indenlandsanliggender arbejder med et lovforslag om overtagelsen, og 
departementschef Rúni Joensen siger til Færøernes Radio, at han forventer, at lagmanden kan
fremsætte forslaget for Lagtinget i indeværende lagtingssamling, det vil sige senest til marts næste 
år.

I begyndelsen af september rådførte landsstyremedlem Annika Olsen sig med Udlandsudvalget om 
sagen, og udvalget bad hende om at arbejde videre med overtagelsen.

Udlændingesagerne skal overtages for at den udenrigspolitiske fuldmagtslov kan virke fuldt ud.

Det er ikke muligt at sige, hvor meget udlændingesagerne vil koste landskassen. Et skøn, som ikke 
er helt nyt, siger fem millioner kroner årligt, siger Rúni Joensen.

Der anvendes allerede to millioner til Udlændingekontoret.

Der er også tale om et forhandlingsspørgsmål mellem Færøerne og Danmark, da det danske politi 
på Færøerne skal administrere Schengen-samarbejdet om grænsekontrol for landsstyret.

Med overtagelsen får de færøske myndigheder den lovgivende og udøvende myndighed på 
udlændingeområdet, der hovedsagligt omfatter opholds- og arbejdstilladelser samt grænsekontrol.
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